
P R O T O K Ó Ł   NR  2/2017 

z obrad XX sesji  VII kadencji Rady Gminy Kluczewsko  

odbytej w dniu 31 marca 2017 roku  

w sali nr 21 budynku Urzędu Gminy w Kluczewsku  

 

 

            Obrady XX sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o godzinie 10
00

. Na sesji 

obecni radni wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokółu, Wójt – 

Rafał Pałka, Skarbnik Gminy – Aleksandra Kuzdak, Sekretarz Gminy – Andrzej Jaśkiewicz, , 

Dyrektor KUZG – Krzysztof Ławiński, Kierownik GOZ – Piotr Niewęgłowski, Dyrektorzy 

Szkół z terenu Gminy oraz sołtysi wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 2.   

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – Mateusz Strychalski, który  po 

powitaniu zebranych  zaproponował przyjęcie następującego porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy o podjętych działaniach od ostatniej sesji Rady Gminy. 

6. Przedstawienie projektów uchwał w sprawach: 

a) dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, 

b) określenia kryteriów naboru do przedszkoli i publicznych  szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Kluczewsko w postępowaniu rekrutacyjnym i postępowaniu 

uzupełniającym oraz niezbędne dokumenty do potwierdzenia tych kryteriów 

c) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii 

na 2017 rok oraz sprawozdanie z realizacji programu za 2016 rok,   

d) Przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt  z terenu Gminy Kluczewsko na 2017 rok, 

e) wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się 

o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi 

zwierzętami, prowadzenia schroniska dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni 

zwłok zwierzęcych i ich części, 

f) wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się 

o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Kluczewsko, 

g) ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w 

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na 

terenie Gminy Kluczewsko   

h) nieodpłatnego przekazania nieruchomości dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Łapczynej 

Woli, 

i) określenia zasad przyznawania diet sołtysom, 

j) zmian w budżecie gminy na 2017 rok, 

k) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluczewsko  na lata 2017-2020. 

7. Dyskusja. 

8. Podjęcie uchwał wymienionych w pkt  6  porządku obrad. 

9. Interpelacje i zapytania radnych.   

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady  Mateusz Strychalski. 

Ad. 2. Przewodniczący Rady stwierdził quorum obrad XX sesji – obecnych 14 radnych.  



Ad. 3. Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie. 

Ad. 4. Protokół  poprzedniej XIX sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie, bez 

poprawek. 

Ad. 5. Przewodniczący Rady udzielił głosu Wójtowi Gminy, który przedstawił  informację z 

działalności od ostatniej sesji Rady Gminy, na której prezentowana była informacja tj.  od 

dnia  29 grudnia 2016 roku (załącznik nr 3). Informacja została przyjęta jednogłośnie. 

Ad. 6. Przewodniczący Rady udzielił głosu Sekretarzowi Gminy, który przedstawił projekty 

uchwał w następujących sprawach:  

a) Dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 

Przepisy wprowadzające ustawę – Prawo Oświatowe nałożyły na gminy obowiązek 

dostosowania sieci szkolnej do nowego ustroju szkolnego, w którym każda 6-letnia 

szkoła podstawowa przekształca się w 8-letnią szkołę podstawową, a gimnazja ulegają 

likwidacji na mocy ustawy poprzez wygaszanie. W związku z  powyższym na terenie 

Gminy Kluczewsko zasadnym jest Przekształcenie z dniem 1 września 2017 roku 

trzech sześcioletnich szkół podstawowych w trzy ośmioletnie  szkoły podstawowe w 

Kluczewsku, Dobromierzu i Komornikach, oraz włączenie z dniem 1 września 2017 

roku dwóch gimnazjów do dwóch ośmioletnich szkół podstawowych w Kluczewsku i 

Dobromierzu. Określając obwody szkolne brane były pod uwagę czynniki 

demograficzne, zachowanie możliwie krótkiej i bezpiecznej drogi uczniów z miejsca 

zamieszkania do szkół oraz optymalnego wykorzystania istniejącej bazy oświatowej. 

Sieć szkolna ustalona w niniejszej uchwale zapewnia możliwość realizacji obowiązku 

szkolnego i obowiązku nauki wszystkim dzieciom zamieszkałym na terenie Gminy 

Kluczewsko. Na sesji w dniu 16 lutego 2017 roku Rada Gminy Kluczewsko podjęła 

uchwałę w sprawie projektu  dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego. Uchwała ta wraz z załącznikami została przesłana w celu 

jej zaopiniowania do Kuratorium Oświaty w Kielcach oraz do związku nauczycielstwa 

polskiego, Regionu Świętokrzyskiego NSZZ Solidarność oraz Forum Związków 

zawodowych. Kuratorium Oświaty oraz Związek Nauczycielstwa Polskiego projekt 

dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego 

zaopiniowali pozytywnie. Pozostałe dwa związki zawodowe w terminie 21 dni nie 

ustosunkowały się do przesłanego projektu. 

b) Określenia kryteriów naboru do przedszkoli i publicznych  szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Kluczewsko w postępowaniu rekrutacyjnym i 

postępowaniu uzupełniającym oraz niezbędne dokumenty do potwierdzenia tych 

kryteriów. Na podstawie art. 131 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 roku - 

Prawo Oświatowe - dzieci zamieszkałe na terenie Gminy Kluczewsko przyjmuje się 

do przedszkoli, publicznych oddziałów przedszkolnych po przeprowadzeniu 

postępowania rekrutacyjnego. W I etapie postępowania stosuje się kryteria ustawowe. 

W przypadku dysponowania wolnymi miejscami po pierwszym etapie, w II etapie 

bierze się pod uwagę kryteria określone przez organ prowadzący (maksymalnie 6 

kryteriów). Kryteria te powinny uwzględniać zapewnienie jak najpełniejszej realizacji 

potrzeb dziecka. Podobnie w przypadku przyjęcia do klasy I szkoły podstawowej 

określa się kryteria naboru w II etapie postępowania rekrutacyjnego. Ustalone kryteria 

zapewniają realizację potrzeb dziecka i jego rodziny. W projekcie uchwały zostały 

określone dokumenty potrzebne do potwierdzenia spełnienia poszczególnych 

kryteriów.    

c) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Narkomanii na 2016 rok. Ustawa z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu w 

trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi w art. 4
1 

 ust. 2 nakłada na Radę Gminy 

coroczny obowiązek uchwalania Gminnego Programu Profilaktyki  i Rozwiązywania 



Problemów Alkoholowych. Gminny Program na rok 2017 jako załącznik posiada plan 

finansowy zadań określonych w gminnym Programie na 2017 rok. W planie  tym ujęte 

zostały zadania związane ze zwiększeniem dostępności pomocy terapeutycznej, 

udzielanie rodzinom z problemami alkoholowymi pomocy prawnej, dożywianie dzieci 

uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-wychowawczych, 

profilaktycznej działalności informacyjnej, pozalekcyjnych zajęć sportowych, 

edukacji publicznej w zakresie problematyki alkoholowej oraz wspomaganie i 

finansowanie działalności  instytucji służących rozwiązywaniu problemów 

alkoholowych. Zaplanowane środki w pełni pokrywają realizacje programu. 

Zarządzeniem Nr 10/2017 z dnia 20 lutego Wójt Gminy Kluczewsko ogłosił 

przeprowadzenie konsultacji z organizacjami pozarządowymi i podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego tego programu. Konsultacje te trwały 

od dnia 23 lutego do 3 marca 2017 roku. W trakcie trwania konsultacji żadna 

organizacja nie wniosła uwag w stosunku do projektu programu. 

 Sekretarz przedstawił sprawozdanie z realizacji programu za 2016 rok, który stanowi 

załącznik nr 4. W 2016 roku wydano łącznie 29 zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych, w tym 4 jednorazowe. Komisja odbyła 11 posiedzeń, na których 

opiniowane były wnioski o wydanie zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz 

rozmowy z osobami, które nadużywają alkoholu i ze świadkami, w wyniku których trzy 

osoby podjęły dobrowolne leczenie w przychodni uzależnień.  

d) Przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt  z terenu Gminy Kluczewsko na 2017 rok.  Ustawa z dnia 16 

września 2011 roku o zmianie ustawy o ochronie zwierząt oraz ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach wprowadziła zmiany w art. 11 a ustawy o ochronie 

zwierząt  zobowiązując Rady Gmin do opracowania i uchwalenia w drodze uchwały 

corocznie w terminie do dnia 31 marca programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Realizując ustawowy obowiązek został 

opracowany program, który w dniu 26 stycznia 2017 roku został zgodnie z art. 11 a 

ust. 7 ustawy przesłany z prośbą o jego zaopiniowanie do Powiatowego Lekarza 

Weterynarii we Włoszczowie, Towarzystwa Opieki Nad Zwierzętami w Kielcach oraz 

Kół Łowieckich, które użytkują tereny położone w gminie Kluczewsko. Powiatowy 

Lekarz Weterynarii zgłosił uwagi do programu, po uwzględnieniu których pozytywnie 

zaopiniował przedstawiony program. Jedno Koło Łowieckie również pozytywnie 

zaopiniowało projekt programu.  Natomiast Towarzystwo Opieki Nad Zwierzętami 

oraz pozostałe Koła Łowieckie w terminie 21 dni nie wypowiedziały się na temat 

programu. Gmina zawarła umowy z Gabinetem Weterynaryjnym MEDWED 

prowadzącym schronisko w Nowinach, oraz Gabinetem Weterynaryjnym „Mon-Wet” 

w Hucisku Przybyszowskim 22 na świadczenie usług ujętych w programie. Na 

realizację programu zabezpieczono kwotę 5.000 zł 

e) W sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się 

o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed 

bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schroniska dla bezdomnych zwierząt, a także 

grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części.  Zgodnie z art. 7 ust. 3 ustawy z 

dnia 13 września 1996r. o utrzymaniu porządku i czystości w gminach Rada Gminy 

ma obowiązek określenia w drodze uchwały wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia, o którym mowa w ust. 1 pkt  3 i 

4 przedmiotowej ustawy. Na podstawie  art. 7 ust. 6 w/w ustawy, zezwoleń na 

prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, 

prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok 

zwierzęcych i ich części, udziela w drodze decyzji wójt, burmistrz lub prezydent 



miasta właściwy ze względu na miejsce świadczenia usług. W projekcie uchwały 

określono wymagania dla przedsiębiorców, na prowadzenie działalności w 

przedmiotowym zakresie uwzględniając wymagania wynikające z określonych 

przepisów.  

f) W sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się 

o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy 

Kluczewsko. Zgodnie z art. 7 ust. 3 ustawy z dnia 13 września 1996r. o utrzymaniu 

porządku i czystości w gminach Rada Gminy ma obowiązek określenia w drodze 

uchwały wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości ciekłych. Na podstawie  art. 7 ust. 6 w/w ustawy, zezwolenia na 

prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i 

transportu nieczystości ciekłych udziela Wójt Gminy w drodze decyzji. W projekcie 

uchwały określono wymagania dla przedsiębiorców, na prowadzenie działalności w 

przedmiotowym zakresie uwzględniając wymagania wynikające z określonych 

przepisów.  

g) W sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i 

transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Kluczewsko. Stosownie do art. 6 

ust. 2 ustawy z dnia 13 września 1996 roku o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach Rada Gminy ustala w drodze uchwały górne stawki opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi opróżniania zbiorników bezodpływowych i 

transport nieczystości ciekłych. Górne stawki (100 zł od kursu) określone w 

przedmiotowej uchwale są stawkami maksymalnymi jakie mogą być stosowane przez 

firmy świadczące usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i 

transport nieczystości ciekłych, których nie mogą przekroczyć przedsiębiorcy 

wykonujący usługi w tym zakresie. Podjęcie uchwały zapewni realizację zadań 

wynikających z ustawy.   

h) W sprawie nieodpłatnego przekazania nieruchomości dla Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Łapczynej Woli. Gmina Kluczewsko na  mocy Decyzji z dnia 14 października 2016 

roku Znak SPN.IV.7532.168.2016 Wojewody Świętokrzyskiego nabyła własność 

nieruchomości zabudowanej budynkiem remizy oznaczonej w ewidencji gruntów jako 

działka Nr 117 o powierzchni 0,18 ha w obrębie 0016 Łapczyna Wola. Decyzja ta nie 

narusza praw osób trzecich do wspólnego korzystania z przedmiotu uwłaszczenia i 

czerpania pożytków przez dotychczasowych użytkowników.  Na wniosek Rady 

Sołeckiej wsi Łapczyna Wola po przeprowadzeniu  postępowania wyjaśniającego 

Starostwa Włoszczowski Decyzją z dnia 27 maja 2015 roku Znak GKN 

IV.6821.1.17.2015 orzekł uznać między innymi działkę Nr 117 o powierzchni 0,18 ha 

położoną w Łapczynej Woli za mienie gminne. Działka ta była wydzielona jako plac, 

na którym wybudowano remizę strażacką, która istnieje do obecnej chwili. Ochotnicza 

Straż Pożarna w Łapczynej Woli wystąpiła do Wójta Gminy Kluczewsko z wnioskiem 

o przekazanie wymienionej działki zabudowanej przez OSP remizą strażacką Nr 117 

na rzecz OSP. Również mieszkańcy wsi Łapczyna Wola korzystając z 

nienaruszalności praw osób trzecich na zebraniu wiejskim w dniu 19 marca 2017 roku 

podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie działki Nr 117 dla OSP 

Łapczyna Wola. W budynku tym odbywają się wszystkie zebrania wiejskie, a po 

przekazaniu zostanie uruchomiona świetlica dla dzieci, młodzieży oraz seniorów.   

i) W sprawie określenia zasad przyznawania diet przewodniczącym organów 

wykonawczych jednostek pomocniczych gminy. Zgodnie z art. 37 b ust. 1 ustawy o 



samorządzie gminnym Rada Gminy może ustanowić zasady na jakich 

przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki pomocniczej będzie 

przysługiwała dieta. Proponuje się przyznać sołtysom dietę miesięczną w wysokości 

120 zł. Dieta ta będzie stanowiła rekompensatę poniesionych kosztów związanych z 

wykonywaniem zadań wynikających ze statutu sołectwa, udziałem w sesjach, 

spotkaniach, szkoleniach organizowanych przez Wójta Gminy. W przypadku 

nieusprawiedliwionej nieobecności na spotkaniach organizowanych przez Wójta 

potrącane będzie 5 % diety miesięcznej. Diety wypłacane będą kwartalnie w terminie 

do 10 dnia miesiąca następującego po upływie kwartału.  

 Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Skarbnik – Aleksandrze Kuzdak, która 

przedstawiła projekt uchwały w następujących sprawach: 

j) Zmian w budżecie gminy na 2017 rok. Proponuje się zwiększenie dochodów 

budżetowych o kwotę 104.276,00 zł, natomiast wydatki o kwotę 527.199,55 zł.    

k) Zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluczewsko na lata 2017-2020. 

Proponuje się dokonać zmiany załączników 1 , 2 oraz 3 w celu dostosowania do 

proponowanych zmian budżetowych.  

Ad. 7. W dyskusji nad przedstawionym materiałem głos  zabrali.  

 Jako pierwsza glos zabrała Przewodnicząca Komisji Budżetu – Pani Bożena 

Ławińska, która przedstawiła stanowisko komisji wypracowane na posiedzeniu w dniu 29 

marca, gdzie zostały bardzo szeroko omówione projekty uchwał. Cieszy fakt uznania pracy 

społecznej naszych sołtysów i ustalenie dla nich miesięcznej diety. Wszystkie projekty 

uchwał zostały zaopiniowane pozytywnie.  

 Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty – Piotr Barański, 

który stwierdził, że została podjęta słuszna decyzja o ustaleniu diet dla sołtysów. Komisja 

Oświaty nie wnosi uwag do pozostałych projektów uchwał, opiniuje je pozytywnie.  

 Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Eugeniusz 

Lipiński. Komisja Rolnictwa stwierdza, że trafiony pomysł o ustaleniu diet dla sołtysów, 

będzie to docenienie ich pracy społecznej. Przewodniczący poinformował, że na spotkaniu 

sołtysów w związku z upływem kadencji został wybrany nowy zarząd związku sołtysów na 

terenie Gminy Kluczewsko. Komisja Rolnictwa nie wnosi żadnych uwag do pozostałych 

projektów uchwał i opiniuje je pozytywnie.  

 Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Karol Glanda, 

który poinformował, że na posiedzeniu Komisji w dniu 29 marca szeroko zostały omówione 

projekty uchwał. Komisję cieszy, że praca sołtysów została doceniona poprzez ustalenie 

miesięcznej diety.  Wszystkie projekty uchwał zostały zaopiniowane pozytywnie.   

  Następnie głos zabrał radny Pawlik, który zwrócił się do Dyrekcji szkół z 

zapytaniem czy w szkołach na terenie Gminy Kluczewsko trwa ogólnopolski strajk. 

- Odpowiedzi udzielił dyrektor Zięba, który wyjaśnił, że odbyło się w szkołach wśród 

nauczycieli referendum na temat przystąpienia do strajku. Zdecydowano aby nie strajkować 

przeciwko planowanej reformie oświaty. Nie oznacza to,  że w szkołach nie ma niepokoju. 

Trwa obawa wśród nauczycieli o pracę, na dziś wszyscy mają zapewnione etaty, ale za dwa 

lata ubywać będzie oddziałów klasowych a co za tym idzie zmniejszą się liczby etatów 

nauczycieli. Jacek Zięba jako Dyrektor Gimnazjum osobiście jest przeciwny planowanej 

reformie oświaty polegającej na likwidacji gimnazjów.  

Ad. 8. Rada przystąpiła do głosowania:  

a) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i 

gimnazjów do nowego ustroju szkolnego - udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie,  otrzymała Nr XX/2/2017 i 

stanowi załącznik nr 5. 



b) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie określenia kryteriów naboru do przedszkoli i 

publicznych  szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Kluczewsko w postępowaniu 

rekrutacyjnym i postępowaniu uzupełniającym oraz niezbędne dokumenty do potwierdzenia 

tych kryteriów.  - udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie,  otrzymała Nr XX/3/2017 i stanowi załącznik nr 6. 

c) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Narkomanii na 2017 rok -  udział wzięło 14 radnych. Za 

podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie,  otrzymała 

Nr XX/4/2017 i stanowi załącznik nr 7.  

d) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt  z terenu Gminy Kluczewsko na 2017 

rok -  udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała 

została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XX/5/2017 i stanowi załącznik nr 8.  

e) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed 

bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schroniska dla bezdomnych zwierząt, a także 

grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części. -  udział wzięło 14 radnych. Za 

podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała 

Nr XX/6/2017 i stanowi załącznik nr 9.  

f) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy 

Kluczewsko  -  udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XX/7/2017 i stanowi załącznik nr 10.  

g) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i 

transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Kluczewsko  -  udział wzięło 14 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, przy 1 głosie wstrzymującym się.  Uchwała 

otrzymała Nr XX/8/2017 i stanowi załącznik nr 11.  

h) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie nieodpłatnego przekazania nieruchomości dla 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Łapczynej Woli -  udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr 

XX/9/2017 i stanowi załącznik nr 12.  

i) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie określenia zasad przyznawania diet 

przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy -  udział wzięło 

14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała Nr XX/10/2017 i stanowi załącznik nr 13.  

j) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok – udział 

wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała Nr XX/11/2017 i stanowi załącznik nr 14.  

k) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Kluczewsko  na lata 2017-2020 – udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 

14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XX/12/2017 i stanowi 

załącznik nr 15.  

Ad. 9. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 

- Radny Lipiński zwrócił się do Wójta z zapytaniem na jakim etapie znajduje się sprawa 

zakupu samochodu strażackiego dla OSP Dobromierz.  

- Radny Glanda zapytał, kiedy ruszy przebudowa drogi w Pilczycy oraz o rozważenie  

możliwości wybudowania oświetlenia ulicznego przy drodze wojewódzkiej od Pilczycy do 

Kluczewska.  



Ad. 10.  Do przedstawionych zapytań ustosunkował się Wójt Gminy. W sprawie zakupu 

samochodu strażackiego dla OSP Dobromierz został złożony wniosek o dofinansowanie 

zakupu, niestety nie zakwalifikował się. Obecnie czynimy starania o dofinansowanie zakupu 

w Wojewódzkim Zarządzie OSP. W sprawie przebudowy 6 dróg na terenie gminy została 

podpisana umowa na realizację z terminem od kwietnia do września.  Firma prace rozpoczęła 

od drogi w Stanowiskach. Droga w Pilczycy będzie w następnej kolejności realizowana. Co 

do oświetlenia przy drodze wojewódzkiej Wójt uważa, że byłoby zasadnym wybudowanie go. 

W tym roku spróbujemy wykonać projekt na oświetlenie, a w kolejnych latach zaplanować 

budowę. 

Ad. 11. Wolne wnioski i informacje.  

Jako pierwszy głos zabrał Jacek Zięba – radny powiatowy, który poinformował, o sprawach 

powiatowych dotyczących Gminy Kluczewsko.  W wyniku poprzetargowym na drogę 

Pilczyca – Jakubowice pozostało 155 tyś. zł., z czego oszczędności to kwota 38 tyś. zł. 

Proponuje się aby środki te przeznaczyć na wykonanie odwodnienia chodnika w 

Komornikach oraz dokończenie budowy chodnika w Januszewicach przy kościele. Remonty 

cząstkowe dróg powiatowych rozpoczną się w połowie kwietnia i jako pierwsza będzie 

remontowana  droga do Ciemiętnik, a następnie do Januszewic. Co do remontu całkowitego 

drogi wojewódzkiej to w ciągu najbliższych 5 lat nie ma możliwości na jej wykonanie. 

Natomiast chodnik przy drodze wojewódzkiej przez teren gminy Kluczewsko będzie 

wybudowany. Jacek Zięba odniósł się jeszcze do reformy oświaty i stwierdził, że w kolejnych 

latach będzie mniejsza subwencja oświatowa dla naszej gminy.  

- Radna Ławińska złożyła podziękowanie na ręce Wójta dla pracowników KUZG za sprawne 

i szybkie przesunięcie płotu przy drodze gminnej (ulica Spółdzielcza) w parku w Kluczewsku, 

przez co zostanie zwiększona widoczność przy wyjeździe w parkingu oraz poprawa 

bezpieczeństwa.     

- Sołtys wsi Mrowina zwrócił się do Wójta z zapytaniem czy planuje się podjęcie kroków w 

sprawie wymiany pieców na ekologiczne u mieszkańców naszej gminy.  

- Sołtys wsi Kluczewsko zwrócił się do Wójta, aby zmienić kamień na remonty dróg 

tłuczniowych, ponieważ nie nadaje się on na remonty.  Po wsypaniu w dziury nie zostaje on 

na miejscu tylko  wypaduje na  pobocze.  

- Radny powiatowy Jacek Zięba poinformował, że w sprawie wymiany pieców c.o. na pelet 

można ubiegać się o dofinansowanie w WFOŚiGW w wysokości 20 %.  

Do przedstawionych wypowiedzi ustosunkował się Wójt Gminy.  W sprawie projektów na 

dofinansowanie na fotowltaikę, pompy ciepła oraz solary na razie czekamy na konkrety jakie 

będzie dofinansowanie, jakie warunki należy spełnić. Obecnie  Gmina współpracuje z dwoma 

firmami w tej sprawie, i jeżeli będziemy mieli dokładne dane to poinformujemy 

mieszkańców. Jeżeli mieszkańcy zgłaszają się do Gminy to służymy im pomocą w tym 

temacie.  

Co do kamienia to Wójt uważa, że ten kamień, który jest obecnie używany na remonty dróg 

tłuczniowych  jest dobry, a poprzedni był zły. Na dowód Wójt zaprezentował próbki kamieni. 

Ale jeżeli będzie decyzja wszystkich aby zmienić kamień to tak zrobimy.  

- Radny Łoszek natomiast stwierdził, że obecny kamień jest dobry na remonty dróg.  

 

Ad. 12. W związku z wyczerpaniem tematów Przewodniczący Rady ogłosił zakończenie sesji 

w dniu 31 marca 2017  roku. Zakończenie sesji nastąpiło o godzinie 12
15

.  

 

 Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

PROTOKOLANT:       PRZEWODNICZĄCY RADY: 


